
PROTOKÓŁ Nr  6 
z VI sesji Rady Miasta Marki,  

która odbyła się w dniu 21 marca 2007 roku 
 

O godzinie 1400 VI sesję Rady Miasta Marki otworzyła Przewodnicząca Maria 
Przybysz – Piwko,  przywitała wszystkich obecnych i stwierdziła quorum (listy obecności 
radnych oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 1 do protokołu).  
Porządek obrad doręczony radnym przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z V sesji z dnia 21 lutego 2007 roku. 
5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 39). 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia kandydata z tej samej listy na miejsce radnego 

w związku z wygaśnięciem mandatu (Druk nr 38). 
7. Złożenie ślubowania przez radnego. 
8. Informacja o stanie przygotowań Programu Budowy Kanalizacji Sanitarnej 

 na obszarze aglomeracji miasta Marki. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta Marki      
w okresie od 1 czerwca 2007 roku do 31 maja 2008 roku (Druk nr 35). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii zrównoważonego 
rozwoju miasta Marki do 2020 roku” (Druk nr 25). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej miasta 
Marki o nazwie „Miejskie Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych” w Markach      
(Druk nr 36). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod  
nazwą: Miejski Zespół Ekonomiczno – Administracyjny w Markach (Druk nr 37). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na zaciągnięcie zobowiązania 
finansowego wykraczającego poza rok budżetowy 2007 związanego z realizacją 
projektu „Utworzenie ogólnodostępnej strefy rekreacji dziecięcej w Markach oraz 
wdrożenie programu profilaktyczno – edukacyjnego dla dzieci” (Druk nr 34). 

14.Interpelacje i zapytania radnych. 
15.Sprawy różne. 
16. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński złożył wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt  
pt. „Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta Marki  
z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu miasta Marki na 2007 rok”.  
Jednocześnie zaproponował, aby w tym punkcie porządku obrad odbyła się dyskusja 
dotycząca transportu miejskiego.  
 
Nie zostały zgłoszone żadne uwagi do wniosku. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie wniosku. 
 
Wniosek uzyskał poparcie bezwzględnej większości głosów ustawowego składu rady, został 
przyjęty jednogłośnie.  
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Projekt uchwały będzie rozpatrzony po punkcie 13 porządku obrad, jako punkt 13A. 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z V sesji z dnia 21 lutego 2007 roku. 
5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 39). 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia kandydata z tej samej listy na miejsce radnego 

w związku z wygaśnięciem mandatu (Druk nr 38). 
7. Złożenie ślubowania przez radnego. 
8. Informacja o stanie przygotowań Programu Budowy Kanalizacji Sanitarnej 

 na obszarze aglomeracji miasta Marki. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta Marki      
w okresie od 1 czerwca 2007 roku do 31 maja 2008 roku (Druk nr 35). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii zrównoważonego 
rozwoju miasta Marki do 2020 roku” (Druk nr 25). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej miasta 
Marki o nazwie „Miejskie Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych” w Markach      
(Druk nr 36). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej  
pod nazwą: Miejski Zespół Ekonomiczno – Administracyjny w Markach (Druk nr 37). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na zaciągnięcie zobowiązania 
finansowego wykraczającego poza rok budżetowy 2007 związanego z realizacją 
projektu „Utworzenie ogólnodostępnej strefy rekreacji dziecięcej w Markach oraz 
wdrożenie programu profilaktyczno – edukacyjnego dla dzieci” (Druk nr 34). 

13A. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta 
Marki z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu miasta Marki na 2007 rok  
(Druk nr 40). 
14.Interpelacje i zapytania radnych. 
15.Sprawy różne. 
16. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Pkt 4. Przyjęcie protokołu z V sesji z dnia 21 lutego 2007 roku. 
 
Do chwili rozpoczęcia sesji radni nie wnieśli na piśmie żadnych poprawek, ani uzupełnień                 
do protokołu, w związku z powyższym Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko 
zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu Nr 5 z V sesji Rady Miasta Marki          
z dnia 21 lutego 2007  roku. 
 
Protokół z V sesji Rady Miasta Marki z dnia 21 lutego 2007 roku został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Pkt 5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 39). 
 
Informacja o pracy Burmistrza od 13 lutego do 12 marca 2007 roku stanowi załącznik  
nr 2 do protokołu. 
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Burmistrz Janusz Werczyński udzielił szczegółowych odpowiedzi na pytania sformułowane 
przez radnych: Tadeusza Skłodowskiego dotyczące punktów: 11, 14; Jana Orłowskiego 
dotyczące punktów: 3,7,21. 
Dodatkowych informacji dotyczących punktu 14. udzielił Dyrektor Zarządu  
Sp. z  o.o. „Wodociąg Marecki” Kajetan Specjalski. 
 
Pkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia kandydata z tej samej listy na miejsce 
radnego w związku z wygaśnięciem mandatu (Druk nr 38). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przypomniała, że zgodnie z art. 194 Ordynacji 
wyborczej do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw „w przypadku wygaśnięcia 
mandatu radnego w okręgu wyborczym dla wyboru rady w gminie liczącej powyżej 20 000 
mieszkańców oraz mandatu radnego powiatu lub województwa, właściwa rada, 
po stwierdzeniu wygaśnięcia mandatu radnego, podejmuje na następnej sesji uchwałę 
o wstąpieniu na jego miejsce kandydata z tej samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno 
największą liczbę głosów ....” 
W odpowiedzi na uchwałę Rady Miasta Marki Nr IV/14/2007 z dnia 24 stycznia  2007 roku 
w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Marka Kalisiaka Komisarz Wyborczy w Warszawie 
Józef Medyk pismem z dnia 8 marca 2007 roku poinformował, że następną osobą z listy nr 24 
KW Wspólnoty Samorządowej Województwa Mazowieckiego w okręgu wyborczym 
nr 1, która uzyskała kolejno największą liczbę głosów jest Pan Marek Mańk (pismo 
Komisarza Wyborczego w Warszawie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  
W związku z wejściem w życie w dniu 15 marca 2007 roku zmiany ustawy z dnia 16 lipca 
1998 roku – Ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw (Dz. U. 
z 2003 roku Nr 159, poz. 1547, z późn. zm.) oraz zmiany ustawy z dnia 18 października 2006 
roku o ujawnieniu informacji o dokumentach organów bezpieczeństwa państwa z lat 1944 – 
1990 oraz treści tych dokumentów (Dz. U. nr 218, poz. 1592 i Nr 249, poz. 1832 oraz z 2007 
roku Nr 25, poz. 162), zwanej „ustawą lustracyjną” przed przystąpieniem do ślubowania 
kandydat Marek Mańk ma obowiązek złożenia oświadczenia lustracyjnego wynikający  
z art. 56 ust. 4 ustawy lustracyjnej („osoba, która po dniu wejścia w życie niniejszej ustawy 
nadal kandyduje lub ubiega się o objecie funkcji, wymienionej w art. 4, ma obowiązek 
złożenia oświadczenia, o którym mowa w art. 7 ust. 1, przed objęciem funkcji.”). Rada 
przyjmuje i przekazuje oświadczenie lustracyjne tego kandydata do oddziałowego biura 
lustracyjnego Instytutu Pamięci Narodowej.  
Kandydat Marek Mańk złożył wymagane oświadczenie lustracyjne. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz - Piwko odczytała treść uchwały w sprawie wstąpienia 
kandydata z tej samej listy na miejsce radnego w związku z wygaśnięciem mandatu. 
 
Radny Paweł Chojnowski złożył wniosek, aby w § 1 wykreślić słowa „w terminie”, ponieważ 
Radny Marek Kalisiak po prostu  nie złożył oświadczenia majątkowego. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz Piwko zarządziła głosowanie wniosku. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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Przewodnicząca Rady Maria Przybysz - Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie wstąpienia kandydata z tej samej listy na miejsce radnego w związku 
 z wygaśnięciem mandatu (Druk nr 38) z uwzględnioną poprawką. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr VI/31/2007 i stanowi załącznik  
nr 5 do protokołu. 
 
Pkt 7. Złożenie ślubowania przez radnego. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przypomniała, że zgodnie z art. 23a ust. 1 
ustawy o samorządzie gminnym „Przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni 
składają ślubowanie”, wobec tego poprosiła wszystkich o powstanie, odczytała rotę 
ślubowania, a pan Marek Mańk wypowiedział słowa „Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg”.   
 
Rota ślubowania: 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 
mieszkańców.” 
 
Pkt 8. Informacja o stanie przygotowań Programu Budowy Kanalizacji Sanitarnej  
na obszarze aglomeracji miasta Marki. 
 
Dyrektor Zarządu Sp. z o.o. „Wodociąg Marecki” Kajetan Specjalski przedstawił Panią 
Monikę Mirecką i Pana Zbigniewa Maksyma pracowników, utworzonej w Spółce, Jednostki 
Realizującej Projekt – zespołu zajmującego się projektem „Budowa kanalizacji sanitarnej na 
obszarze aglomeracji miasta Marki”.  
 
Kierownik Jednostki Realizującej Projekt Zbigniew Maksym przedstawił prezentację 
multimedialną pt. „Budowa kanalizacji sanitarnej na obszarze aglomeracji Miasta Marki”; 
omówił m.in.: zestawienie porównawcze tabel przedstawiających aspekt finansowy 
przedsięwzięcia, rozwiązanie systemu kanalizacji sanitarnej, główne elementy systemu 
kanalizacji, działania realizacyjne, zestawienie danych o przedsięwzięciu. 
Materiały stanowią załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Prezes Spółki z o. o. BBF w Poznaniu Maciej Adamczak przedstawił prezentację 
multimedialną dotycząca aspektów finansowych projektu „Budowa kanalizacji sanitarnej na 
obszarze aglomeracji miasta Marki”. Omówił, m.in.: całkowite nakłady związane  
z projektem, prognozy: liczby mieszkańców gminy Marki, popytu, wzrostu opłat za wodę  
i ścieki oraz ryzyko eksploatacyjne, a także harmonogram finansowania z Funduszu 
Spójności. 
 
Radny Bogusław Dąbkowski zwrócił uwagę na potrzebę edukacji ekologicznej społeczeństwa 
Marek, szczególnie w zakresie oszczędzania wody; powiedział również, że „… przyłączenie 
jednej posesji będzie kosztowało kilka tysięcy (…); w innych gminach ościennych są nawet 
unijne dotacje do indywidualnych gospodarstw …”. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński odpowiedział, że to nie są środki unijne; np. w Warszawie 
zgodnie z zarządzeniem Prezydenta w sprawie wspierania w 2005 roku, ze środków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej m. st. Warszawy 
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przedsięwzięć związanych z likwidacją zbiorników bezodpływowych na terenie m.st. 
Warszawy, dofinansowanie wynosi 3 tys. zł.  
Burmistrz przypomniał, że roczne przychody mareckiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej to tylko 50 tys. zł., co nie daje możliwości dofinansowania budowy 
indywidualnych przyłączy. 
 
Dyrektor Zarządu Sp. z o.o. „Wodociąg Marecki” Kajetan Specjalski poinformował, że we 
współpracy z Politechniką Warszawską przygotowywane jest opracowanie dotyczące  
sposobów oszczędzania wody w gospodarstwach domowych, które zostanie 
rozpowszechnione w formie broszury  wśród mieszkańców Marek.  
 
W dyskusji głos zabrali radni: Ryszard Korotko, Tadeusz Pasternak, Paweł Chojnowski,  
Jacek Orych, Bogusław Dąbkowski oraz pan Maciej Adamczak, pan Kajetan Specjalski, 
Burmistrz Janusz Werczyński, Zastępca Burmistrza Krzysztof Wnuk. 
 
Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta Marki  
w okresie od 1 czerwca 2007 roku do 31 maja 2008 roku (Druk nr 35). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że w dniu 27 lutego 2007 roku Dyrektor 
Zarządu Sp. z o.o. „Wodociąg Marecki” Kajetan Specjalski złożył wniosek o zatwierdzenie 
taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zborowe odprowadzanie 
ścieków (wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 
Zdaniem Burmistrza zaproponowany we wniosku wzrost taryf za zbiorowe zaopatrzenie  
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków jest w pełni uzasadniony. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 35. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Na pytania i wątpliwości radnego Jana Orłowskiego odpowiedzi udzielił Burmistrz Janusz 
Werczyński oraz Dyrektor Zarządu Kajetan Specjalski. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków na terenie Miasta Marki w okresie od 1 czerwca 2007 roku do 31 maja 2008 roku 
(Druk nr 35). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 20 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr VI/32/2007 i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii zrównoważonego 
rozwoju miasta Marki do 2020 roku” (Druk nr 25). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przypomniała, że podczas V sesji Rady 
Miasta w dniu 21 lutego br.  został przegłosowany wniosek o odroczenie rozpatrywania 
projektu uchwały do następnej sesji (21 marca 2007 roku) oraz, że pisemne wnioski  
do projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii zrównoważonego rozwoju miasta Marki 
do 2020 roku” (Druk nr 25) zostaną sformułowane w ciągu 2. tygodni, tj. do dnia 7 marca br.  
Przewodnicząca Rady przedstawiła: 
1. opinię Komisji Rewizyjnej o projekcie uchwały zawartym w Druku nr 25 z dnia 5 marca 

br. – opinia stanowi załącznik nr 12 do protokołu, 
2. propozycję zmian i listę uwag do omawianego projektu uchwały z dnia 16 marca 2007 

roku, przygotowaną przez Klub Radnych „O Przyszłość Marek” – obszerne pismo  
nie zostało zaopiniowane przez Komisje Rady, ponieważ wpłynęło zbyt późno, tj. 2 dni 
robocze przez sesją – pismo stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby każdą zgłoszoną poprawkę - uwagę poddawać pod 
głosowanie bez debaty. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała opinię Komisji Rewizyjnej oraz zarządziła głosowanie 
poszczególnych wniosków: 
  
Wniosek nr 1 Komisji Rewizyjnej 
Propozycja zmiany lokalizacji budowy nowego gimnazjum w Markach 
 
Burmistrz nie poparł wniosku Komisji. 
 
W wyniku krótkiej dyskusji pod głosowanie został poddany wniosek, aby  lokalizacja budowy 
nowego gimnazjum w Markach nie była wymieniona w Strategii.  
 
Głosowanie wniosku nr 1 Komisji Rewizyjnej 
za przyjęciem wniosku – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Wniosek nr 2 Komisji Rewizyjnej 
W dziale „Oświata i wychowanie oraz sport szkolny” Komisja proponuje skreślić punkt 
„Brak zaplanowanej w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego lokalizacji dla 
szkoły podstawowej w północno – wschodniej części Marek”. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński nie zajął stanowiska w sprawie ww. wniosku. 
 
Głosowanie wniosku nr 2 Komisji Rewizyjnej 
za przyjęciem wniosku – 8 
przeciw – 11 
wstrzymujących się – 1 
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W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Wniosek został odrzucony. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poprosiła przewodniczącego Klubu Radnych 
„O Przyszłość Marek” Jacka Orycha o odczytanie propozycji zmian i uwag do projektu 
uchwały. 
 

1) „Str. 6/76 - Zdanie „Proces planistyczny miał charakter uspołeczniony” –  
z przedstawionego stanu faktycznego wynika, że wręcz odwrotnie, co jest zrozumiałe 
zważywszy na fakt, że opracowanie było zlecone firmie zewnętrznej za odpowiednim 
wynagrodzeniem”. 

 
Burmistrz Janusz Werczyński wyjaśnił zakres i treść wyrażenia „charakter uspołeczniony”. 
 
Po krótkiej dyskusji Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie pozostawienia 
dotychczasowego zapisu. 
 
Głosowanie  
za pozostawieniem dotychczasowego zapisu – 15 
przeciw – 4 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Zdanie „Proces planistyczny miał w związku z tym charakter uspołeczniony” (str. 6) 
pozostaje bez zmian. 
 

2) „Str. 15/76 – zdanie: „Skupienie zabudowy wielorodzinnej po północnej stronie 
kanału Markowskiego” – stwierdzenie ogólne nie daje obrazu, gdzie ta zabudowa jest 
usytuowana.” 

 
Burmistrz Janusz Werczyński udzielił wyjaśnień i zaproponował, aby słowa: „kanału 
Markowskiego” zastąpić słowami: „rzeki Długiej” 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie pozostawienia dotychczasowego 
zapisu z uwzględnieniem propozycji Burmistrza. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem w/w zapisu – 10 
przeciw – 3 
wstrzymujących się – 7 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
W projekcie uchwały na str. 15 zapis otrzyma brzmienie: „Skupienie zabudowy 
wielorodzinnej po północnej stronie rzeki Długiej”. 
 

3) „Str. 16/76 – zdanie: „niski poziom przedsiębiorczości” – istniejące ponad 2000 firm 
świadczy o tym, że przedsiębiorczość w mieście jest dobrze rozwinięta. Na pewno 
połowa mieszkańców ma bezpośredni związek z firmami działającymi na terenie 
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miasta. Zatrudnienie w firmach mareckich znajdują też osoby z innych miast, w tym z 
Warszawy.” 

 
W wyniku wyjaśnień Burmistrza Janusza Werczyńskiego i krótkiej dyskusji Klub Radnych 
„O Przyszłość Marek” wyraził zgodę na pozostawienie dotychczasowego zapisu. 
 

4) „Str. 17/76 – wyliczenie największych firm działających na terenie miasta. –  
Na podstawie jakiego kryterium zostało podjęte to wyliczenie? Należy wskazać firmy 
wg przyjętego kryterium.” 

 
W wyniku wyjaśnień Burmistrza Janusz Werczyńskiego i krótkiej dyskusji Przewodnicząca 
Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie dotyczące naniesienia poprawki 
polegającej na: w zdaniu drugim po słowach „można zaliczyć” dopisać słowa  
„w szczególności” oraz uzupełnić katalog firm o firmę: „F.O.C. „FOMAR””.  
 
Głosowanie  
za przyjęciem w/w poprawki – 13 
przeciw – 5 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawka została przyjęta.  
 

5) Str. 18/76 – zdanie „Energetyka – planuje się rozbudowę i porządkowanie sieci 
energetycznej o nowe linie kablowe i stacje transformatorowe wewnętrzne” – sytuacja 
wskazuje, że zdanie jest sloganem.” 

 
Po krótkiej dyskusji Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie pozostawienia 
dotychczasowego zapisu. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem dotychczasowego zapisu – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Dotychczasowy zapis pozostał bez zmian. 

6) „Str. 20/76 – błąd w kwocie dotacji podano 6,2 mln miasto otrzymało 4,2 mln. Wydaje 
się też, że nieprawdziwa jest ilość kilometrów sieci wodociągowej wybudowana  
w ramach tej kwoty.” 

 
W wyniku wyjaśnień Burmistrza Janusza Werczyńskiego i krótkiej dyskusji Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie pozostawienia dotychczasowego zapisu. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem dotychczasowego zapisu – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
Dotychczasowy zapis pozostał bez zmian. 

 8



7) „Str. 26/76 – z zapisu można błędnie wnioskować, że firma KardioMed nie świadczy 
usług z NFZ.” 

 
Burmistrz Janusz Werczyński zaproponował, aby w akapicie „Ochrona Zdrowia” w zdaniu 
drugim dopisać sformułowanie „które świadczą usługi w ramach NFZ.”  
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie propozycji Burmistrza. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem w/w zapisu – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawka została przyjęta jednogłośnie.  
 

8) „Str. 29/76 – wyjaśnienia wymaga zgodność zapisów dotyczących Jednostek 
organizacyjnych miasta. Zapisy ze strategii nie są spójne z zapisami z 23 strony 
Statutu Miasta Marki. Statut Urząd Miasta traktuje jako jednostkę organizacyjną, 
czego nie ma w strategii. Z kolei Wodociąg Marecki jest wg strategii jednostką 
organizacyjną wg statutu nie.” 

 
Burmistrz Janusz Werczyński zaproponował, aby w akapicie Jednostki organizacyjne Miasta  
dopisać w pierwszej pozycji „Urząd Miasta Marki”. 
 
Po krótkiej dyskusji Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie propozycji Burmistrza. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem w/w zapisu – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawka została przyjęta jednogłośnie.  
 

9) „Str. 30/76 – naliczono 23 organizacje pozarządowe funkcjonujące w Markach,  
z których nie wszystkie wymienione są organizacjami pozarządowymi. Wskazane jest 
wyodrębnienie, które są zarejestrowane i działają na terenie Marek od tych, które 
swoim zasięgiem obejmują jedynie teren miasta.” 

 
W wyniku przeprowadzonej dyskusji uzgodnione zostały następujące poprawki:  
1) wykreślić słowo „następujące”, dodać przecinek i słowa „między innymi” 
2) wykreślić organizacje: „Portal Społeczności Marek” oraz „Forum Gazeta.pl”  
3) dopisać organizacje: „Fundacja Pomocna Ręka” oraz „Ogólnopolski Ruch Ochrony 
Interesów Lokatorów”  
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ww. poprawek. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem poprawek – 21 
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przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawki zostały przyjęte jednogłośnie.  
 

10) „Str. 31/76 – zdanie „Na dzień dzisiejszy, główne bariery ograniczające skalę i tempo 
rozwoju społeczno – gospodarczego Miasta Marki tkwią przede wszystkim w jego 
otoczeniu . władze miasta nie mają praktycznie żadnego wpływu na to, co się w nim 
dzieje” – czy to zdanie ma sugerować bierność i bezradność władz miasta.” 

 
Po krótkiej dyskusji zaproponowana została poprawka polegająca na wykreśleniu drugiego i 
trzeciego zdania w drugim akapicie na stronie 31. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ww. poprawki. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem poprawki – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawka została przyjęta jednogłośnie.  
 

11) „Str. 38/76 – w naszym przekonaniu, pominięto Mareckie Stowarzyszenie 
Gospodarcze, jako organizacje aktywnie działającą, oraz w następnym punkcie 
wskazanie gazety o charakterze lokalnym „Gazeta MSG”.” 

 
W wyniku przeprowadzonej dyskusji uzgodnione zostały następujące poprawki:  
1) wykreślić organizacje: „Portal Społeczności Marek” oraz „Środowiskowy Klub Młodzieży 
„Szansa””  
2) dopisać organizacje: „Mareckie Stowarzyszenie Gospodarcze”,  „Fundacja Pomocna Ręka” 
oraz „Gazeta MSG”  
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ww. poprawek. 
Głosowanie  
za przyjęciem w/w poprawek – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawki zostały przyjęte.  
 

12) „Str. 41/76 – wskazano brak zaplanowanej w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego lokalizacji dla szkoły podstawowej w płn./zach. części miasta jako 
minus. Przytoczyć należy fakt, że obecnie realizowaną rozbudowę Szkoły Podstawowej 
nr 3 ograniczono z 10 do 5 sal dydaktycznych.” 

 
Przewodnicząca Rady przypomniała, że ww. kwestia poddana była pod głosowanie, jako 
Wniosek 2 Komisji Rewizyjnej. 
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13) „Str. 42/76 – zdecydowanie krzywdzący jest zapis „niska aktywność rodziców  

w działalności samorządowych placówek oświatowych”.” 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie wykreślenia zacytowanego zapisu. 
 
Głosowanie  
za  wykreśleniem ww. zapisu – 9 
przeciw – 11 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Wniosek został odrzucony. 
 
W wyniku krótkiej dyskusji zaproponowana została poprawka polegającą na zastąpieniu 
słowa „niska” słowem „niewystarczająca”. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ww. zmiany. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem ww. poprawki – 16 
przeciw – 5 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawka została przyjęta. 
 

14)  „Str. 44/76 – Warto wskazać zasadność potrzeby monitoringu wizyjnego. Dalej –  
z zapisu można błędnie wnioskować że firma Kardio-Med  nie świadczy usług z NFZ.” 

 
W wyniku krótkiej dyskusji zaproponowana została poprawka polegającą na dopisaniu w 
punkcie „Bezpieczeństwo Publiczne” w prawej kolumnie na stronie 44. pozycji: „Brak 
monitoringu wizyjnego” oraz  w punkcie „Opieka zdrowotna” w lewej kolumnie na stronie 
44. dopisać słowa „które świadczą usługi w ramach NFZ”. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ww. poprawki. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem ww. poprawki – 16 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 5 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawka została przyjęta. 
 

15) „Str. 47/76 pkt 10 i 11 wskazano, a w zasadzie w pkt 10 nie wskazano, gdzie są te 
rezerwy terenowe pod rozwój (co powinno być podstawą opracowania strategii), 
natomiast w pkt 11 dokonano oceny w zakresie gospodarki przestrzennej – niestety 
bardzo niekorzystnej.” 
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W wyniku dyskusji zaproponowana została poprawka, polegająca na wskazaniu rezerw 
terenowych pod rozwój. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ww. poprawki 
 
Głosowanie  
za przyjęciem poprawki – 10 
przeciw – 11 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawka została odrzucona i dotychczasowy zapis pozostał bez zmian. 
 

16) Str. 49/76 – weryfikacji wymaga przynajmniej tytuł pkt 13.” 
 
Burmistrz Janusz Werczyński zaproponował, aby w lewej kolumnie dopisać „Miasto 
zrealizowało program rozbudowy sieci wodociągowej na obszarze miasta Marki na lata 2004 
– 2005 dofinansowany ze środków UE.”  
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ww. poprawki 
 
Głosowanie  
za przyjęciem poprawki – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Poprawka została przyjęta. 
 

17) „Str. 52/76 – brakuje problemu komunikacji miejskiej i poprawy bezpieczeństwa.” 
 
Burmistrz Janusz Werczyński zaproponował dopisanie dwóch pozycji: „rozwój systemu 
transportu publicznego” oraz „poprawa stanu bezpieczeństwa publicznego”. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ww. poprawki 
 
Głosowanie  
za przyjęciem poprawki – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych. 
 
Poprawka została przyjęta jednogłośnie. 
 

18) „Str. 61/76 – zalecane opracowanie strategii gminnego systemu oświatowego. 
Powinno się zamiast tego, na podstawie prognoz demograficznych i rozmieszczenia 
ludności określić potrzeby w zakresie budowy placówek oświatowych.” 

Po krótkiej dyskusji Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie określenia 
potrzeb w zakresie budowy placówek oświatowych. 
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Głosowanie  
za przyjęciem w/w poprawki – 5 
przeciw – 12 
wstrzymujących się – 4 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawka została odrzucona i dotychczasowy zapis pozostał bez zmian. 
 
Następnie Przewodniczący Klubu Radnych „O Przyszłość Marek” Jacek Orych odczytał 
przykłady sprzecznych zapisów. 
 

19) „Str. 16/76 „niski poziom wykształcenia mieszkańców ze stroną 37 „relatywnie 
wysoki poziom wykształcenia mieszkańców”. 

 
Powyższa kwestia została wyjaśniona w trakcie wcześniejszej dyskusji. 
 

20) „Str. 35/76 brak partnerskiej współpracy władz powiatu wołomińskiego z władzami 
gmin sprzeczność ze stroną 43 – mowa o aktywnej współpracy.” 

 
Po krótkiej dyskusji Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie poprawki polegającej  
na  zastąpieniu (w dwóch ostatnich kolumnach) słów „Brak partnerskiej współpracy” słowami 
„Jakość współpracy”. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem poprawki – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawka została przyjęta jednogłośnie. 
 

21) „Str. 40/76 racjonalnie zaplanowana sieć połączeń drogowych wewnątrz miasta  
i obok „brak ciągów komunikacyjnych omijających drogę krajowa nr 8 i tworzących 
spójność komunikacyjną połączeń wewnątrz miasta.” 

 
W wyniku wyjaśnień Burmistrza Janusz Werczyńskiego i krótkiej dyskusji Klubu Radnych 
„O Przyszłość Marek” wycofał ww. uwagę. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński szczegółowo wyjaśnił kwestie, których zdaniem Klubu 
Radnych „O Przyszłość Marek” brakuje w Strategii. 
  
Burmistrz Janusz Werczyński zgłosił poprawkę do projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
„Strategii zrównoważonego rozwoju miasta Marki do 2020 roku”, polegającą na dopisaniu  
§ w brzmieniu: „Uchyla się uchwałę XXXVII/415/2002 Rady Miasta Marki z dnia 28 sierpnia 
2002 roku w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju miasta Marki do 2015 roku.”” 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie zgłoszonej poprawki 
 
Głosowanie  
za przyjęciem poprawki – 21 
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przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawka została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radny Tadeusz Pasternak złożył wniosek o wprowadzenie zapisu dotyczącego rezerwy terenu 
pod kościół i rezerwy terenu pod cmentarz. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ww. poprawki z uwagą, że Burmistrz zdecyduje, 
gdzie taki zapis umieść. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem poprawki – 20 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Poprawka została przyjęta (s.62). 
 
Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie przyjęcia „Strategii zrównoważonego rozwoju miasta Marki do 2020 roku” (Druk 
nr 25) wraz z uwzględnionymi poprawkami. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem poprawki – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 4 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr VI/33/2007 i stanowi załącznik nr 14 
do protokołu. 
 
Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 
miasta Marki o nazwie „Miejskie Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych” w Markach 
(Druk nr 36). 
 
Kopia projektu uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił projekt uchwały. Podkreślił, że  powołanie takiej 
jednostki uporządkuje kwestie dotyczące finansowania i podziału zadań z zakresu 
finansowania usług komunalnych. 
Jednocześnie zaproponował wprowadzenie następujących poprawek do projektu uchwały: 

1) w § 4 pkt c) usunąć nawias oraz dopisać przecinek i sformułowanie „między innymi” 
po słowach „infrastruktury technicznej”, 

2) w § 6 początek zdania otrzyma brzmienie: „Działalnością przedsiębiorstwa kieruje 
kierownik, który reprezentuje ….” (dalej bez zmian), 
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3) w § 16 treść pieczęci nagłówkowej w brzmieniu: „Miejskie Przedsiębiorstwo Usług 
Komunalnych w Markach, 05 – 270 Marki, ul. Lisa Kuli 3”.  

 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 36. 
 
Radny Tadeusz Skłodowski zaproponował rozpatrzenie projektów uchwał zawartych w 
Drukach 36 i 37 w późniejszym terminie, ponieważ z informacji prasowych wynika, że 
obecnie w Ministerstwie Finansów przygotowywane jest rozporządzenie dotyczące nowych 
form prowadzenia działalności gospodarczej przez samorządy. 
 
Po krótkiej dyskusji zaproponowany został wniosek o ponowne skierowanie do Komisji 
projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej miasta Marki o nazwie 
„Miejskie Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych” w Markach (Druk nr 36). 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie wniosku. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem wniosku – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej miasta Marki o nazwie 
„Miejskie Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych” w Markach (Druk nr 36) został skierowany 
do Komisji. 
 
Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod  
nazwą: Miejski Zespół Ekonomiczno – Administracyjny w Markach (Druk nr 37). 
 
Kopia projektu uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie wniosku o ponowne 
skierowanie do Komisji projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod  
nazwą: Miejski Zespół Ekonomiczno – Administracyjny w Markach (Druk nr 37). 
 
Głosowanie  
za przyjęciem wniosku – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod  nazwą: Miejski Zespół 
Ekonomiczno – Administracyjny w Markach (Druk nr 37) został skierowany do Komisji. 
 
Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na zaciągnięcie zobowiązania 
finansowego wykraczającego poza rok budżetowy 2007 związanego z realizacją projektu 
„Utworzenie ogólnodostępnej strefy rekreacji dziecięcej w Markach oraz wdrożenie 
programu profilaktyczno – edukacyjnego dla dzieci” (Druk nr 34). 
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Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że naszym zamiarem jest realizacja projektu 
„Utworzenie ogólnodostępnej strefy rekreacji dziecięcej w Markach oraz wdrożenie programu 
profilaktyczno – edukacyjnego dla dzieci” w ramach Mechanizmu Europejskiego Obszaru 
Gospodarczego oraz Norweskiego Mechanizmu Finansowego. 
Burmistrz zgłosił również autopoprawkę do projektu uchwały, polegającą na uzupełnieniu 
podstawy prawnej o zapis „art. 58 ust. 1 i 2” (ustawy o samorządzie  gminnym – „1. Uchwały 
i zarządzenia organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych wskazują źródła 
dochodów, z których zobowiązania te zostaną pokryte. 2. Uchwały rady gminy, o których 
mowa w ust. 1, zapadają bezwzględna większością głosów w obecności co najmniej połowy 
ustawowego składu rady.”)  
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty  
w Druku nr 34. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie zgody na zaciągnięcie zobowiązania finansowego wykraczającego poza rok 
budżetowy 2007 związanego z realizacją projektu „Utworzenie ogólnodostępnej strefy 
rekreacji dziecięcej w Markach oraz wdrożenie programu profilaktyczno – edukacyjnego dla 
dzieci” (Druk nr 34). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr VI/34/2007 i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Pkt 13A. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady 
Miasta Marki go 2007 roku w sprawie budżetu miasta Marki na 2007 rok (Druk nr 40). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że trwają rozmowy z Zarządem Transportu 
Miejskiego w Warszawie dotyczące uruchomienia linii autobusowej łączącej Marki z lewym 
brzegiem Wisły, poprzez Most Grota Roweckiego – autobus linii 732 (prawdopodobnie) 
dojeżdżający do pętli przy ul. Dużej w Markach, który może być uruchomiony od 1 czerwca. 
W obecnie opracowywanym kompleksowym projekcie przebudowy ul. Sosnowej zostaną 
uwzględnione wszystkie uwagi ZTM w zakresie dostosowania tej ulicy do potrzeb ruchu 
autobusów komunikacji miejskiej. 
W celu uruchomienia nowej linii już od 1 czerwca, ZTM oczekuje tymczasowego 
rozwiązania, tj. zmiany geometrii skrzyżowania ulicy Kościuszki z ul. Sosnową, zmiany 
organizacji ruchu na tym skrzyżowaniu oraz budowy miejsc przystankowych. 
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Po krótkiej dyskusji Rada Miasta jednogłośnie zaakceptowała wykonanie niezbędnych prac 
dotyczących przystosowania ulic: Kościuszki i Sosnowej dla potrzeb funkcjonowania nowej 
linii. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że Zarząd Transportu Miejskiego oszacował 
wysokość udziału Marek w kosztach eksploatacji linii nocnej ZTM na kwotę 13.614,- zł 
miesięcznie. Oferta ZTM obejmuje 4 kursy autobusu w ciągu nocy, na trasie od ul. Emilii 
Plater w Warszawie do wiaduktu drogi 631 w Strudze z postojem przy Urzędzie Miasta. 
Powiedział również, że ZTM przeprowadzi kompleksową analizę obciążenia autobusów linii 
805 i 718; w przypadku potrzeby zasilenia tych linii dodatkowymi autobusami w godzinach 
porannego i popołudniowego szczytu gmina Marki sfinansuje to zadanie. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński omówił projekt uchwały zawarty w Druku nr 40.  
Podkreślił, że podjecie tej uchwały zapewni w budżecie miasta środki pozwalające na 
podpisanie aneksu do porozumienia międzygminnego, w którym zwiększona została z 20% 
do 25% partycypacja Gminy Marki w kosztach funkcjonowania komunikacji miejskiej oraz 
uruchomienia linii nocnej.  
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty  
w Druku nr 34. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta Marki go 2007 roku w sprawie budżetu 
miasta Marki na 2007 rok (Druk nr 40). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr VI/35/2007 i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Radny Jacek Orych zwrócił się do Rady z prośbą o przedyskutowanie kwestii objęcia Marek 
strefą  miejską. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński zaproponował przeprowadzenie sondażowego głosowania w tej 
sprawie oraz przypomniał, że przy utrzymaniu obecnych standardów podróżowania 
komunikacją miejską, koszty utrzymania komunikacji wzrosną do kwoty 1.800.000,- zł 
rocznie.  
 
Radny Paweł Adamczyk zwrócił uwagę, że kwota 1.800.000,- zł stanowi 4% budżetu Marek, 
co jego zdaniem będzie bardzo dużym obciążeniem dla miasta. 
 
Na wniosek radnego Pawła Chojnowskiego Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko 
zamknęła dyskusję dotyczącą komunikacji miejskiej i zaproponowała, aby problem został 
rozpatrzony w innym terminie. 
 
Nie zgłoszono uwag. 
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Pkt 14. Interpelacje i zapytania radnych.
 
Nie wpłynęła żadna interpelacja. 
 
Pkt 15. Sprawy różne. 
 
1.Radny Paweł Chojnowski zwrócił się do Przewodniczących Komisji z zapytaniem, 
dlaczego terminy posiedzeń Komisji ustalane są w inne dni niż środy? 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej Filip Rżewski wyjaśnił,  
że w wyjątkowych sytuacjach ustalane są terminy w inne dni tygodnia, ale będzie się starał  
zwoływać posiedzenia we środy. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego  
i Ochrony Środowiska Elżbieta Brzozowska przyłączyła się do stanowiska Przewodniczącego 
Filipa Rżewskiego;  podkreśliła, że o terminach posiedzeń Komisji radni powiadamiani  
są z 7 dniowym wyprzedzeniem. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zaprosiła Przewodniczących wszystkich 
Komisji Rady na spotkanie, które odbędzie się w środę 28 marca br. o godzinie 1400. 
 
2.Przewodniczaca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała projekt uchwały w sprawie 
powołania doraźnej Komisji Statutowej, przygotowany na wniosek radnego Pawła 
Chojnowskiego – materiały oraz projekt uchwały stanowią załącznik nr 23 do protokołu. 
Przypomniała również zapisy Statutu Miasta Marki dotyczące powoływania Komisji -   
§ 11 ust. 1. i 5. oraz § 12 ust. 3., z których wynika, że w skład nowo powołanej Komisji 
mogliby być powołani radni, którzy są członkami tylko jednej Komisji, czyli: Przewodnicząca 
Rady, radny Marek Mańk oraz radny Jan Orłowski, który złożył rezygnację z członkostwa w 
Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska - 
kopia rezygnacji stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
W związku z powyższym zaproponowała powołanie Zespołu ds. Statutowych.  
 
Po krótkiej dyskusji Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie powołania 
Zespołu ds. Statutowych. 
 
Głosowanie 
za powołaniem Zespołu ds. Statutowych – 17 
przeciw – 2 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych. 
 
Zespół ds. Statutowych został powołany w składzie: Jan Orłowski, Filip Rżewski i Jacek 
Orych, którzy wyrazili zgodę. 
 
Radny Paweł Chojnowski nie wyraził zgody na udział w pracach ww. Zespołu. 
 
Radny Jan Orłowski zawiesił (w formie ustnej, nie pisemnej) rezygnację z członkostwa  
w Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska. 
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3. Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała pismo w sprawie nadania drodze 
gminnej biegnącej od ulicy Onufrego Zagłoby do ulicy Rocha Kowalskiego nazwy „Husarii”, 
a następnie skierowała powyższe pismo do Burmistrza Miasta Marki - kopia pisma stanowi 
załącznik nr 25 do protokołu. 
 
4. Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła pismo Pani Jadwigi 
Kordalewskiej z ul. Pomnikowej dotyczące uciążliwości hodowli gołębi prowadzonej przez 
sąsiada; Przewodnicząca zwróciła się do radnych z tego okręgu wyborczego o podjęcie 
rozmów ze stronami w celu doprowadzenie do ugody - kopia pisma stanowi załącznik nr 26 
do protokołu. 
 
5. Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła pismo Stowarzyszenia 
Integracji Stołecznej Komunikacji „SISKOM”  odnoszące się do toczącego się postępowania 
w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach przedsięwzięcia 
polegającego na budowie Wschodniej Obwodnicy Warszawy - kopia pisma stanowi załącznik 
nr 27 do protokołu.  
 
Burmistrz Janusz Werczyński odczytał pisma dotyczące wyżej omawianej sprawy skierowane 
do Wydziału Środowiska i Rolnictwa Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie 
oraz do Prezesa SISKOM - kopie pism stanowią załącznik nr 28 do protokołu. 
 
6. Radny Ryszard Korotko zwrócił się o przeniesienie z Komisji Oświaty, Kultury i Sportu do 
Komisji Budżetowo – Gospodarczej – kopia pisma stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
7. Radny Paweł Chojnowski złożył rezygnację z prac w Komisji Zdrowia Opieki Społecznej, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska i wyraził chęć wstąpienia do Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu – kopia pisma stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Pkt 16. Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1930  Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła VI sesję Rady 
Miasta Marki. 
 
 
 
protokołowała 
Małgorzata Mincberg 
 

Przewodnicząca rady Miasta  
 Maria Przybysz-Piwko 
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